

Islamic Supplications

Increasment of knowledge.

رَبِّ زِدْنِي عِلْمًا

O my lord! Increase me in knowledge

When drinking water and milk

اللَّهُمَّ بَارِكْ لَنَا فِيهِ وَزِدْنَا مِنْهُ

"O Allah, grant us blessings in it".

Developed by Hafiz Usama Maqbool

Before meals

بِسْمِ اللَّهِ وَعَلَى بَرَكَاتِهِ

In the name of Allah and with the blessings of Allah I begin (eating)"

On forgetting to recite Bismillah at the beginning, recite:

بِسْمِ اللَّهِ أَوَّلَهُ وَآخِرَهُ (تردى)

"In the name of Allah in the beginning and end".

By not reciting Bismillah, Satan has an opportunity of partake in the food.

After Meals

الْحَمْدُ لِلَّهِ الَّذِي أَطْعَمَنَا وَسَقَانَا
وَجَعَلَنَا مِنَ الْمُسْلِمِينَ

"All praise belongs to Allah, who fed us and quenched our thirst and
made us Muslims".

Developed by Hafiz Usama Maqbool

On sleeping

اللَّهُمَّ بِاسْمِكَ أَمُوتُ وَأَحْيَا

"O Allah, by Your name I live and die".

On awakening from sleep

الْحَمْدُ لِلَّهِ الَّذِي أَحْيَانَا بَعْدَ
مَا آمَاتَنَا وَإِلَيْهِ النُّشُورُ

"All praise be to Allah, who gave us life after killing us (sleep is a form of death) and to Him will we be raised and returned".

For the cure of any illness

لَا إِلَهَ إِلَّا أَنْتَ سُبْحَانَكَ إِنِّي كُنْتُ مِنَ الظَّالِمِينَ (تردی)

(O Allah) Glorified be you! Truly, I have been of the wrong doers

Developed by Hafiz Usama Maqbool

When entering the toilet

اللَّهُمَّ إِنِّي أَعُوذُ بِكَ مِنَ الْخُبْثِ وَالْخَبَائِثِ (ابوداؤد)

"O Allah. I seek refuge in You from the male female evil and Jinns".

When coming out of the toilet

غُفْرَانَكَ

"(O Allah) I seek forgiveness and pardon from You".

Before rising from a gathering

سُبْحَانَكَ اللَّهُمَّ وَبِحَمْدِكَ أَشْهَدُ أَنْ
لَا إِلَهَ إِلَّا أَنْتَ أَسْتَغْفِرُكَ وَأَتُوبُ إِلَيْكَ (ترمذی)

"Allah is pure, He has given control and without His power we would not have any control Without doubt we are to return to him:

Developed by Hafiz Usama Maqbool

When Starting Ablution

بِسْمِ اللَّهِ (مشكوة شريف)

'In the name of Allah.

Upon Completing Ablution

أَشْهَدُ أَنْ لَا إِلَهَ إِلَّا اللَّهُ وَحْدَهُ لَا شَرِيكَ لَهُ
وَأَشْهَدُ أَنَّ مُحَمَّدًا عَبْدُهُ وَرَسُولُهُ

'I bear witness that none has the right to be worshipped except Allah, alone without partner, and I bear witness that Muhammad is His slave and Messenger.'

اللَّهُمَّ اجْعَلْنِي مِنَ التَّوَّابِينَ - وَاجْعَلْنِي مِنَ الْمُتَطَهِّرِينَ

'O Allah, make me of those who return to You often in repentance and make me of those who remain clean and pure.'

Developed by Hafiz Usama Maqbool

When entering the Masjid

اللَّهُمَّ افْتَحْ لِي أَبْوَابَ رَحْمَتِكَ (ابن ماجه)

"O Allah, open the doors of mercy".

When coming out form masjid

اللَّهُمَّ إِنِّي أَسْأَلُكَ مِنْ فَضْلِكَ وَرَحْمَتِكَ

OPEN THE ROZA DUA

اللَّهُمَّ لَكَ صُومْتُ وَعَلَى رِزْقِكَ أَفْطَرْتُ

Developed by Hafiz Usama Maqbool

AFTER PRAYER

اللَّهُمَّ أَنْتَ السَّلَامُ وَمِنْكَ السَّلَامُ تَبَارَكْتَ
يَا ذَا الْجَلَالِ وَالْإِكْرَامِ

رَبَّنَا آتِنَا فِي الدُّنْيَا حَسَنَةً وَفِي الْآخِرَةِ
حَسَنَةً وَقِنَا عَذَابَ النَّارِ

Developed by Hafiz Usama Maqbool

Shabb-e-Qadar

اللَّهُمَّ إِنَّكَ عَفُوفٌ تُحِبُّ الْعُفُوفَ عَنِّي (ترمذی)

Day of eid

اللَّهُ أَكْبَرُ – اللَّهُ أَكْبَرُ لَا إِلَهَ إِلَّا اللَّهُ
وَاللَّهُ أَكْبَرُ اللَّهُ أَكْبَرُ – وَلِلَّهِ الْحَمْدُ

Developed by Hafiz Usama Maqbool

When leaving the house

بِسْمِ اللَّهِ تَوَكَّلْتُ عَلَى اللَّهِ لَا حَوْلَ وَلَا قُوَّةَ إِلَّا بِاللَّهِ (ترندى)

"I depart with Allah's name, relying on Him. It is Allah who saves us from sins with His guidance (the ability to do so)."

When entering the house

اللَّهُمَّ إِنِّي أَسْأَلُكَ خَيْرَ الْمَوْلِجِ وَخَيْرَ

الْمَخْرَجِ بِسْمِ اللَّهِ وَلِجْنَا وَعَلَى اللَّهِ رَبِّنَا تَوَكَّلْنَا (مشکوٰۃ شریف)

"O Allah, I seek a good entry and a good exit. We take Allah's name to enter and to exit and rely on Him who is our Lord.
After this dua greet the members of the household.

Developed by Hafiz Usama Maqbool

When dressing

الْحَمْدُ لِلَّهِ الَّذِي كَسَانِي هَذَا وَرَزَقَنِيهِ مِنْ غَيْرِ حَوْلٍ مِنِّي وَلَا قُوَّةٍ

"All praise belongs to Allah who has clothed me without my effort or strength".

When looking in the mirror

اللَّهُمَّ أَنْتَ حَسَنْتَ خَلْقِي فَحَسِّنْ خُلُقِي (حسن)

"O Allah, just as You have made my external features beautiful, make my character beautiful as well"

Travel of any site

سُبْحَانَ الَّذِي سَخَّرْنَا هَذَا وَمَا كُنَّا لَهُ مُقْرِنِينَ وَإِنَّا إِلَى رَبِّنَا لَمُنْقَلِبُونَ

Translation: Glory be to Him (Allah) who has brought this (vehicle) under our control though we were unable to control it. Sure, we are to return to our Lord.

Developed by Hafiz Usama Maqbool

Dua of funeral prayer for big

اللَّهُمَّ اغْفِرْ لِحَيِّنَا وَمَيِّتِنَا وَشَاهِدِنَا وَغَائِبِنَا وَصَغِيرِنَا وَكَبِيرِنَا
وَذَكَرْنَا وَأُنْثَانَا - اللَّهُمَّ مِنْ أَحْيَيْتَهُ مِنَّا فَأَحْيِهِ
عَلَى الْإِسْلَامِ وَمَنْ تَوَفَّيْتَهُ مِنَّا فَتَوَفَّهُ عَلَى الْإِيمَانِ -
اللَّهُمَّ لَا تَحْرِمْنَا أَجْرَهُ وَلَا تَفْتِنْنَا بَعْدَهُ (ترمذى-البرداء)

Translation: O Allah, You have power and I have none. You know all and I know not. You are The Knower of all that is hidden. If, in Your knowledge (mention name of person here) be good for me in my faith and in my temporal and religious life, then ordain her (or him) for me. And if anyone other than her (or him) be good for me in my faith and religious life, then ordain her (or him) for me.

Dua of funeral prayer for child

اللَّهُمَّ اجْعَلْهُ لَنَا سَلَفًا وَفَرَطًا وَذُخْرًا وَأَجْرًا (بخارى)

Developed by Hafiz Usama Maqbool